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П Р О Т О К О Л 
 

№ 369 
 

София, 29.11.2023 година 

 

Днес, 29.11.2023 г. от 10:40 ч. се проведе открито заседание на Комисията за 

енергийно и водно регулиране (КЕВР, Комисията) в състав „Енергетика“, ръководено от 

председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 
 

 На заседанието присъстваха членовете на Комисията Александър Йорданов и 

Благой Голубарев, и главният секретар Росица Тоткова (без право на глас).  

 

 На заседанието присъстваха М. Димитров - директор  на дирекция „Природен газ“ 

и Р. Тахир – началник на отдел „Цени, лицензии и пазари – природен газ“ на КЕВР. 

 

Откритото заседание се отразяваше от представители на средствата за масова 

информация. 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 

Комисията.  

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри заседанието и констатира, че не са 

налице правни пречки за провеждането му. 

 

Съгласно решение на КЕВР по Протокол № 357 от 23.11.2023 г., т. 2, е осигурена и 

възможност за дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 

 

Предвид това, Комисията за енергийно и водно регулиране е поканила като страна 

по преписката лицата, представляващи „Ситигаз България“ ЕАД, за присъствено или 

виртуално участие в откритото заседание чрез програмата за съобщения Skype. 

 

„Ситигаз България“ ЕАД е уведомено за провеждане на заседанието с писмо на 

КЕВР с изх. № Е-15-35-24/23.11.2023 г.  

Заявил участие в откритото заседание e: 

• г-н Александър Кожухаров – председател на Съвета на директорите на „Ситигаз 

България“ ЕАД. 

 

На откритото заседание беше разгледан доклад с вх. № Е-Дк-1386 от 20.11.2023 г. и 

проект на решение относно заявление от „Ситигаз България“ ЕАД за утвърждаване на 

цени за пренос на природен газ по газоразпределителната мрежа, цени за снабдяване с 

природен газ от краен снабдител и цени за присъединяване на клиенти към 

газоразпределителната мрежа на обособена територия Тракия и общините Кърджали, 

Велинград, Павел баня, Гурково, Твърдица и Брацигово, за регулаторен период 2024 – 

2026 г. 

http://www.dker.bg/
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Докладът, изготвен от работна група в състав: Милен Димитров, Елена Маринова, 

Ремзия Тахир, Хриси Йорданова, Михаела Андреева, Любослава Джоргова, Теодор 

Хиков, Рада Башлиева, е приет с решение на КЕВР на закрито заседание по т. 2 от 

Протокол № 357/23.11.2023 г. и публикуван на интернет страницата на Комисията. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

От страна на дружеството заявител присъствено участие в днешното заседание ще 

вземе г-н Александър Кожухаров, който е председател на Съвета на директорите на 

„Ситигаз България“ ЕАД. И по този повод за се обръщам се към Вас, г-н Кожухаров, да 

изразите становището на ръководеното от Вас дружеството по изготвения от работната 

група на Комисията доклад. Слушаме Ви. 

 

Ал. Кожухаров – председател на Съвета на директорите на „Ситигаз 

България“ ЕАД: 

Благодаря Ви, г-н Председател. Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на 

Комисията. Първо искам да благодаря за думите, които казахте преди малко, по 

отношение на газовия пазар. В тях аз специално намирам две важни точки. Първо е 

осигурената надеждност на газоснабдяването за следващата година, даже бих казал и по-

нататък. И второто е, относително стабилното и продължаващо намаляване на цените, 

което се очаква и в следващите години вследствие, освен на това, както Вие казахте, 

новите терминали, новите връзки, а също така и международни анализатори очакват 

засилващо се предлагане на пазара на природен газ от различни доставчици. Така че това 

е много важно за нашите клиенти, особено за битовите клиенти, а също така и за 

промишлените клиенти, които развиват дейност в този аспект. По отношение на доклада, 

както винаги, съм съгласен с доклада. Това, което сме имали да отстраним като забележки 

или като неточности, сме го направили. Така че в този вариант аз подкрепям мнението на 

Комисията.  

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Много Ви благодаря, г-н Кожухаров. Обръщам към работната група. Г-н 

Димитров, Вие чухте силно положителното становище, което г-н Кожухаров, като шеф на 

Съвета на директорите на „Ситигаз България“ ЕАД, изрази към доклада, който сте 

изготвили от името на работната група. Има ли нови обстоятелства, факти и данни, които 

да налагат някаква съществена промяна? 

 

М. Димитров – директор  на дирекция „Природен газ“: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми г-н 

Кожухаров, на работната група не са известни нови факти и обстоятелства спрямо тези, 

които са коментирани и отразени в доклада на работната група към днешна дата. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Димитров. Г-н Йорданов, заповядайте, имате думата. 

 

Ал. Йорданов - член на Комисията: 

Благодаря, г-н Председател. Искам само да поздравя г-н Кожухаров и 

представляваното от него дружество по повод на политиката за прозрачност, която 

прилага по отношение на заявленията, подавани в Комисията, и конкретно свързаните с 

цени такива. Смея да Ви уверя, че това е добре както за клиентите на дружеството, така и 

едно рядко изключение за сектора, но това управлява справедливо очакванията на 

клиентите относно поведението на доставчика и очакваните равнища на цените.  
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Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Йорданов. И аз да кажа няколко думи. Напълно споделям това, 

което казахте. Така Вие всъщност допълнихте моето изказване по време на предишното 

открито заседание с „Булгаргаз” ЕАД. И ще допълня – два допълнителни елемента, които 

би трябвало да дадат не само в България, но и в Европа, и в света едно спокойствие по 

отношение на бъдещото снабдяване с природен газ. На първо място, това са големите 

находища на шистов газ, които бяха разкрити в Съединените щати и на други места – 

Австралия и други страни по света, които рязко повишиха възможностите на определени 

страни доставчици на природен газ да отговорят на потребностите в различни райони на 

света. И второто, това, че бяха разработени танкерите за пренос на втечнен природен газ, 

лиши онези страни, които разчитаха единствено на своите газопроводни системи да 

снабдяват с природен газ и да командват снабдяването, включително и да спират 

снабдяването с природен газ за външни потребители, ги лиши от тази възможност. 

Например това, което чета, от Австралия, а Австралия са след Съединените щати най-

големият снабдител с природен газ на Европа. Помислете, от другия край на света. 

Всичко това е в унисон с това, което обсъждаме – че не очакваме сътресения. 

Сътресенията, които се получиха, бяха при една наистина неочаквана за ХХІ век война, 

която наистина отекна силно в енергийния сектор. Но Европа се оказа устойчива и успя в 

рамките на месеци да преодолее стреса, в който изпадна. Надявам се да продължим 

успешно напред. Желая и на Вас успех, на „Ситигаз България“ ЕАД. Кърджали се 

снабдява от … 

 

 

Ал. Кожухаров – председател на Съвета на директорите на „Ситигаз 

България“ ЕАД: 

От Ай Си Джи Би. Аз по този въпрос, ако ми разрешите, бих казал две неща. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Разбира се. 

 

Ал. Кожухаров – председател на Съвета на директорите на „Ситигаз 

България“ ЕАД: 

В момента работим с „Булгаргаз” ЕАД точно по… Кърджали се снабдява от Ай Си 

Джи Би. Въпросът е, че имам даден специално за Кърджали отделен договор за доставка, 

който е извън региона Тракия, а Кърджали де факто виждате, че е в региона Тракия. В 

момента с „Булгаргаз” ЕАД ще Ви направим предложение писмено за евентуални 

промени по някои условия в стратегията на Ай Си Джи Би, за да можете да ги обсъдите и 

да решим този въпрос. И вторият въпрос, с който искам да завърша, той е свързан с 

Тракия. В момента имаме разработени два експериментални проекта. Първият е за добив 

на биометан, производство на биометан и въвеждането му в газовите мрежи около 

Пловдив и в Тракия икономическа зона. В същия проект имаме разработен и втори 

проект, експериментален, за въвеждане на водород в нашите мрежи, което ще помогне и 

за балансирането в бъдеще. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Така е. 

 

Ал. Кожухаров – председател на Съвета на директорите на „Ситигаз 

България“ ЕАД: 

Очакваме някои законови промени, за да стартираме реално, но чисто от гледна 

точка на техника, включително и бизнес модели, които ние ще Ви представим по-нататък, 
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особено за биометана, сме готови да вървим паралелно в бъдещето с тези разширения на 

тези системи. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Кожухаров. Вие знаете, че може да разчитате винаги на 

Комисията за всяко действие, което подпомага развитието на сектора, осигуряването на 

достъпни цени за клиентите на дружеството, разбира се, в рамките на нашите 

правомощия. Към това, че ще използвате водород, ще добавя, че използването на водород 

води до още един ефект – намаляване на изхвърлянето на СО2 в атмосферата, което е една 

от целите не само в България, но и по света. 

Ако няма други въпроси, колеги, преди да завършим заседанието, нещо което ще 

го повторя и след общественото обсъждане, насрочвам закритото заседание, на което 

Комисията ще се произнесе с решение, за 20.12.2023 г. 

Г-н Кожухаров, благодаря за участието. Останете, моля Ви, на масата, защото 

следва обществено обсъждане. 

 

 

Комисията прецени, че обстоятелствата по образуваното производство са изяснени 

пълно и всестранно, и на основание чл. 47, ал. 1 от Правилника за дейността на КЕВР и на 

нейната администрация 

Р Е Ш И : 

 

Насрочва закрито заседание на 20.12.2023 г. за приемане на решение относно 

заявление от „Ситигаз България“ ЕАД за утвърждаване на цени за пренос на природен газ 

по газоразпределителната мрежа, цени за снабдяване с природен газ от краен снабдител и 

цени за присъединяване на клиенти към газоразпределителната мрежа на обособена 

територия Тракия и общините Кърджали, Велинград, Павел баня, Гурково, Твърдица и 

Брацигово, за регулаторен период 2024 – 2026 г. 

 

Приложение: 

1. Уведомително писмо на КЕВР с изх. № Е-15-35-24/23.11.2023 г. до „Ситигаз 

България“ ЕАД. 
 

 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:    ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

       

.................................................                  ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

 А. Йорданов 

 

.................................................      

Б. Голубарев  ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

  

 

                  РОСИЦА ТОТКОВА 

 
Протоколирал: 

 А. Фикова - главен експерт 


